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Χάνουμε το νόημα της Σαρακοστής;
/ Θεολογία και Ζωή / Ορθόδοξη πίστη

Η πραγματική αιτία για την οποία 

βαθμιαία χάνουμε την επίδραση της Σαρακοστής στη ζωή μας βρίσκεται 
βαθύτερα. Είναι η δική μας συνειδητή ή ασυνείδητη μείωση της θρησκείας σε ένα 
επιπόλαιο τυπικισμό και συμβολισμό, πράγμα που αποτελεί ακριβώς το 
ξεστράτισμα και μετριάζει τη σοβαρότητα των απαιτήσεων της θρησκείας από τη 
ζωή μας, την αίτηση για δέσμευση και προσπάθεια. […] […] αντί να κάνουμε 
ουσιαστικές ερωτήσεις – «τι είναι νηστεία;» ή «τι είναι Σαρακοστή;» – εμείς 
ικανοποιούμαστε με τα σύμβολά της. Στα εκκλησιαστικά περιοδικά και φυλλάδια 
εμφανίζονται συνταγές για «ένα υπέροχο νηστήσιμο πιάτο»! Μπορεί ακόμα η 
ενορία και να συγκεντρώσει μερικά πάρα πάνω χρήματα οργανώνοντας ένα 
καλοδιαφημισμένο «σαρακοστιανό γεύμα». Είναι τόσα πολλά εκείνα που στις 
εκκλησίες μας εξηγούνται συμβολικά σαν ενδιαφέροντα, πολύχρωμα και 
διασκεδαστικά έθιμα και παραδόσεις, σαν κάτι δηλαδή που μάς δένει όχι τόσο 
πολύ με το Θεό και με μια νέα ζωή «εν Αυτώ», όσο με το παρελθόν και τις 
συνήθειες των προγόνων μας, ώστε γίνεται όλο και περισσότερο δύσκολο να 
διακρίνουμε πίσω απ’ αυτά τα λαϊκά έθιμα τη σοβαρότητα της θρησκείας σε όλη 
της την έκταση. (περισσότερα…)
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